
STANOWISKO NR     /2025 

RADY DZIELNICY ŻOLIBORZ M.ST. WARSZAWY 

z 26 marca 2025 r.   

 

w sprawie rozwoju systemu monitoringu miejskiego na terenie Dzielnicy Żoliborz M. St. Warszawa 

§ 1. Rada Dzielnicy Żoliborz zwraca się z wnioskiem do Zarządu Dzielnicy Żoliborz o podjęcie 

działań we współpracy z Centrum Bezpieczeństwa Miasta Stołecznego Warszawy prowadzących do 

rozwoju systemu monitoringu miejskiego na terenie Żoliborza. 

 

§ 2. Zwracamy się do Zarządu Dzielnicy z wnioskiem o zapewnienie środków finansowych w 

celu pokrycia kosztów montażu co najmniej dwóch kamer monitoringu miejskiego na ternie 

Żoliborza. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy 

Żoliborz m.st. Warszawy 

Wiktor Jasionowski 

 

 



 

UZASADNIENIE  

stanowiska Rady Dzielnicy Żoliborz m.st. Warszawy w sprawie w sprawie rozwoju systemu 

monitoringu miejskiego na terenie Dzielnicy Żoliborz M. St. Warszawa 

 

Monitoring miejski stanowi jedno z kluczowych narzędzi zapewnienia bezpieczeństwa publicznego 
oraz porządku w Warszawie. Dynamicznie rozwijające się obszary Żoliborza wymagają skutecznych 
mechanizmów prewencyjnych, kontrolnych, aby zapewnić ochronę mieszkańcom. Dlatego konieczny 
jest rozwój systemu monitoringu na terenie Żoliborza, jako jednym z efektywnych sposobów poprawy 
bezpieczeństwa na terenie dzielnicy.  

System kamer wizyjnych umożliwia rejestrowanie oraz analizę różnego rodzaju zdarzeń, 
przestępstwa przeciwko mieniu oraz wykroczenia, w tym spożywanie alkoholu w miejscach 
publicznych czy naruszanie przepisów ruchu drogowego. Monitoring miejski, szczególnie w miejscach 
szczególnie zagrożonych, pozwala na szybkie uzyskiwanie informacji, co umożliwia odpowiednim 
służbom natychmiastową reakcję oraz skuteczną koordynację działań. Ponadto, rejestracja przebiegu 
zdarzeń umożliwia wykorzystanie zgromadzonego materiału w późniejszych postępowaniach 
procesowych, co stanowi istotne wsparcie dla organów ścigania oraz wymiaru sprawiedliwości. 

Obecna infrastruktura monitoringu w dzielnicy Żoliborz jest niewystarczająca w stosunku do potrzeb. 
Aktualnie na terenie dzielnicy znajduje się jedynie 13 kamer, co stanowi zdecydowanie zbyt małą 
liczbę, szczególnie w kontekście dynamicznego rozwoju Południowego Żoliborza oraz wzrostu 
intensywności ruchu drogowego na ulicach np. Powązkowskiej i Krasińskiego. Gwałtowny wzrost 
liczby mieszkańców w ciągu ostatnich 10 lat oraz natężenie ruchu pieszego i kołowego generuje nowe 
wyzwania w zakresie bezpieczeństwa, którym obecny system monitoringu nie jest w stanie sprostać. 

Dodatkowe kamery miejskiego monitoringu powinny zostać rozmieszczone w strategicznych punktach 
dzielnicy, takich jak obszary o dużym natężeniu ruchu, rejony przystanków komunikacji miejskiej, 
okolice placówek edukacyjnych oraz miejsca o podwyższonym ryzyku wystąpienia aktów wandalizmu 
i przestępstw. Zwiększenie liczby kamer nie tylko pozwoli na skuteczniejszą prewencję i interwencję, 
ale również podniesie poczucie bezpieczeństwa wśród mieszkańców. 

Podjęcie stanowiska w sprawie rozwoju systemu monitoringu miejskiego na terenie dzielnicy Żoliborz 
jest uzasadnione względami poprawy bezpieczeństwa publicznego, skuteczniejszej ochrony mienia 
mieszkańców oraz efektywniejszej koordynacji działań służb miejskich. W związku z powyższym Rada 
Dzielnicy Żoliborz zwraca się z wnioskiem do Zarządu Dzielnicy o podjęcie działań mających na celu 
zwiększenie liczby kamer monitoringu miejskiego. 

 


